
      Univerzita Palackého v Olomouci    
      Akademický senát Filozofické fakulty 

 
 

Zápis ze zasedání Akademického senátu FF UP 
dne 6. května 2015   

 
Přítomno: 19 členů AS FF UP (dle prezenční listiny) 
Omluven: doc. L. Kysučan, dr. A. Preissová Krejčí 
 
Hosté: doc. PhDr. Jiří Lach, Ph.D., M.A. (děkan FF UP) a Mgr. Klára Seitlová, Ph.D. (proděkanka pro 
studijní a sociální záležitosti)  
 
Program:  
1. Zahájení 
2. Schvalování programu jednání 
3. Schvalování zápisu ze zasedání ze dne 1. dubna 2015, včetně zápisu z hlasování per rollam ze 

dne 20. dubna 2015 (viz přílohy č. 1 a 2) 
4. Návrh na Harmonogram akademického roku 2015/16 – předkládá proděkanka PhDr. Klára 

Seitlová, Ph.D. (příloha č. 3) 
5. Organizace příjímacích zkoušek v akademickém roce 2016/17 – předkládá děkan FF UP, doc. 

Mgr. Jiří Lach, MA, Ph.D. (příloha č. 4) 
6. Návrh na změnu Volebního a jednacího řádu AS FF UP – navrhuje senátor AS UP a AS FF UP 

Jakub Tichý (příloha č. 5) 
7. Znovuzavedení povinného předmětu Dějiny filozofie (přílohy č. 6 a 7; reakce doc. PhDr. L. 

Veselovské, CSc., příloha č. 8) 
8. Různé  
9. Nový termín zasedání 
10. Uzavření zasedání 
 
 
1. Zahájení 
Zasedání zahájil a vedl předseda prof. dr. W. Engelbrecht.  
 
2. Schvalování programu zasedání 
 
Prof. W. Engelbrecht navrhl doplnění programu o body:  
8. Usnesení ve věci chování prezidenta ČR M. Zemana k odmítnutí jmenování tři docentů profesory 
(předložil doc. D. Lužný) 
9. Prezentace internetových stránek AS FF (předložil Mgr. V. Duda)  
 
Hlasování o usnesení: Schválení programu zasedání AS FF s doplněním bodů 8 a 9.  
 
Přítomno 17 senátorů  pro 17   proti 0   zdržel se 0 
Usnesení č. 1: AS FF schvaluje program zasedání dne 6. května 2015 s doplněním bodů: 8. 
Usnesení ve věci chování prezidenta ČR M. Zemana k odmítnutí jmenování tří docentů profesory 
(předložil doc. D. Lužný) a 9. Prezentace internetových stránek AS FF (předložil Mgr. V. Duda)  
 
3. Schvalování zápisu ze zasedání ze dne 1. dubna 2015, včetně zápisu z hlasování per rollam ze 
dne 20. dubna 2015 
 
Přišel 1 člen



 

Hlasování o usnesení: Schválení zápisu ze zasedání ze dne 1. dubna 2015, včetně zápisu z hlasování 
per rollam ze dne 20. dubna 2015 
 
Přítomno 18 senátorů  pro 17    proti 0    zdržel se 1 
Usnesení č. 2: AS FF schvaluje zápis ze zasedání AS FF ze dne 1. dubna 2015, včetně zápisu 
z hlasování per rollam ze dne 20. dubna 2015. 
 
4. Návrh na Harmonogram akademického roku 2015/16 (předkládá proděkanka PhDr. Klára 
Seitlová, Ph.D.) 
 
Dr. K. Seidlová: Harmonogram byl projednán se Studijní komisí AS FF. 
 
Diskuze: 
Doc. B. Bednaříková: Proč se překrývají některé termíny s hlavními prázdninami? Dr. K. Seitlová: 
Jde především o termíny týkající se absolventských ročníků, které musí ukončit studium do 
31. srpna.   
 
Přišel 1 člen 
 
Doc. T. Lebeda: Proč se nemohou termíny státnic posunout o týden až dva později. Státnice se 
konají 5 týdnů. Překrývají se zkouškovými termíny. Požaduje do budoucna konstruktivní diskuzi. 
Dr. K. Seitlová: Na konci června dochází ke kumulování činností a kolizi termínů. Šibeniční termíny.  
Dr. M. Seitl: Např. na katedře psychologie se koná 14 dní ústní přijímací řízení. Každý den je 
zaplněný intenzivní prací.  
Děkan: Sladění různě velkých kateder. Koordinace představ kateder. Kombinovatelnost oboru – 
náročnost administrace. Doporučuje setkání akademické obce v říjnu 2015 a tam tuto záležitost 
prodiskutovat.  
Doc. B. Bednaříková: Požádala doc. T. Lebedu o vysvětlení, proč dochází ke kolizi s akreditacemi.  
Doc. T. Lebeda: Semestr má 13 týdnů, u absolventských ročníků pouze 8 týdnů, chybí možnost 
poskytnout absolventským ročníkům tří termíny zkoušek (tj. tři týdny). Navrhuje vytvoření 
pracovní skupiny a zmapování situace na katedrách.  
Dr. K. Seitlová: Před dvěma roky již podobná akce proběhla. Byl proveden průzkum, kolik studentů 
v absolventských ročnících chodí na předměty v letním semestru. Jiná situace je v jednooborovém 
studium a jiná ve dvouoborovém studiu. Bylo projednáváno s Pedagogickou komisí AS FF. 
Navrhuje pro tuto věc rozšíření Pedagogické komise AS FF. Děkan s tímto návrhem souhlasí.  
Bc. V. Tichák: Na některých katedrách se povinnosti plní v dřívějších termínech. Dochází 
k předimenzování zimního semestru.    
Dr. M. Fafejta: Problémem je vysoký počet studentů v kombinovaném studiu. Prezenční studenti 
by měli mít jiný harmonogram než studenti v kombinované formě. 
Dr. K. Seitlová: Je nutno dodržet univerzitní a fakultní harmonogram. Katedra má možnost si 
termíny upravit. Většinou jsou dány mezní termíny splnění jednotlivých činností. 
Děkan: Na příští poradě vedoucích kateder pověří vedoucí, aby projednali harmonogram na svých 
katedrách a podrobně ho prodiskutovali.  
Dále v diskuzi vystoupili: Doc. L. Veselovská, dr. L. Práger.  
 
Hlasování o usnesení:  AS FF UP schvaluje Harmonogram akademického roku 2015/16 
 
Přítomno 19 senátorů   pro 18   proti 1   zdrželi se 0 
Usnesení č. 3: AS FF schvaluje Harmonogram akademického roku 2015/16. 
 
 



 

5. Organizace příjímacích zkoušek v akademickém roce 2016/17 (předkládá děkan FF UP, doc. 
Mgr. Jiří Lach, MA, Ph.D.) 
 
Doc. L. Veselovská:  
Organizace přijímacích zkoušek byla projednána v Pedagogické komisi AS FF UP: Testy se nebudou 
bodovat, ale bude se hodnotit v percentilu, zpracování proběhne přímo na UP, u některých oborů 
budou vypsána druhá kola přijímacího řízení. 
 
Diskuze: 
Dr. K. Seitlová: Dochází k rozvolnění přijímacího řízení do navazujícího magisterského studia. Paní 
proděkanka vysvětlila systém.  
Doc. L. Veselovská: Členové Pedagogické komise na toto téma již hovořili a systém vypadá 
schůdně. Doc. T. Nejeschleba podpořil tuto myšlenku. 
 
Hlasování o usnesení: AS FF schvaluje organizaci přijímacích zkoušek v akademickém roce 2016/17. 
 
Přítomno 19 senátorů  pro 19    proti 0    zdržel se 0 
Usnesení č. 4: AS FF schvaluje organizaci přijímacích zkoušek v akademickém roce 2016/17.  
 
6. Návrh na změnu Volebního a jednacího řádu AS FF UP (navrhuje senátor AS UP a AS FF UP 
Jakub Tichý) 
 
J. Tichý představil návrh změny Volebního a jednacího řádu AS FF (podle vzoru AS UP).  
 
Diskuze: 
Doc. B. Bednaříková: Byl tento návrh projednán s Právním oddělením UP? J. Tichý: Doposud 
nikoliv. Bc. V. Tichák: Ve VaJŘ UP jsou tyto body stanoveny velice obecně. Doc. T. Lebeda: Jde o 
tzv. klouzavý mandát a o rozhodnutí dvou osob. Lepší by bylo formulovat jako povinnost. Děkan: 
V akademickém senátu by měli být zástupci všech kateder.  
Prof. W. Engelbrecht: Navrhuje změny nejdříve předložit Právnímu oddělení UP – jedná se o 
změnu VaJŘ. Doc. T. Nejeschleba: Doporučuje nejdříve změny diskutovat mezi senátory a potom 
předložit právnímu oddělení.  
J. Tichý: Navrhuje zvolit Legislativní komisi AS FF. Doc. T. Lebeda: Dostačující by byla pracovní 
skupina, která bude na návrhu pracovat. 
Děkan: Pokud by byl změněn VaJŘ, je potřeba k jeho schválení určité kvorum. Doporučuje do 
příštího zasedání přichystat upravený text. 
Bc. V. Tichák: Studentská komora AS FF se sejde 2. června 2015, poté zašle navržené změny ke 
kontrole na právní oddělení. Doc. T. Lebeda: Navrhuje, aby Studentská komise AS FF před 
odesláním textu na právní oddělení rozeslala text všem senátorům k připomínkování. Doporučuje 
zvolit pracovní komisi: členové AS, exekutiva. 
 
Hlasování o usnesení: AS FF souhlasí se vznikem pracovní skupiny pro změnu Volebního a 
jednacího řádu AS FF UP. 
 
Přítomno 19 senátorů  pro 18    proti 0    zdržel se 1 
Usnesení č. 5: AS FF souhlasí se vznikem pracovní skupiny pro změnu Volebního a jednacího 
řádu AS FF UP. 
 
Odešel 1 člen 
 
Volba předsedy pracovní komise: 



 

Doc. T. Nejeschleba navrhl na post předsedy doc. T. Lebedu. Kandidát souhlasí s kandidaturou.  
 
Volba skrutátorů: 
Skrutátory byli navrženi:  
Petr Cieslar 
PhDr. Mgr. Naděžda Špatenková, Ph.D. 
 
Hlasování o usnesení: AS FF zvolil skrutátory pro tajnou volbu předsedy pracovní komise pro 
změny ve Volebním a jednacím řádku AS FF dr. N. Špatenkovou a P. Cieslara. 
 
Přítomno 18 senátorů  pro 18    proti 0    zdržel se 0 
Usnesení č. 6: AS FF zvolil skrutátory pro tajnou volbu předsedy pracovní komise pro změny ve 
Volebním a jednacím řádku AS FF dr. N. Špatenkovou a P. Cieslara. 
 
Tajná volba předsedy pracovní komise: 
Bylo rozdáno:  18 hlasovacích lístků 
Souhlas vyslovilo: 16 členů  
Nesouhlas vyslovilo: 0 členů 
Zdrželi se:  2 členové 
 
Usnesení č. 7: V tajné volbě AS FF zvolil předsedou pracovní komise pro změny ve Volebním a 
jednacím řádku AS FF pana doc. PhDr. Tomáše Lebedu, Ph.D. 
 
Doc. T. Lebeda: Požádal členy AS FF, kteří budou mít zájem pracovat v této pracovní skupině, aby 
se mu ozvali. P. Cieslar navrhuje i zapojení studentů mimo AS FF.  
 
7. Znovuzavedení povinného předmětu Dějiny filozofie 
 
Diskuze: 
Doc. L. Veselovská: Situaci prodiskutovala s proděkankou dr. K. Seitlovou. Navrhla možnost 
vytvoření jednosemestrálního kurzu za 3 kredity. Šlo by především o specializované kurzy. Dr. K. 
Seitlová představila varianty a rozdíly mezi jedno a dvousemestrálními kurzy filozofie. 
Doc. T. Nejeschleba: Specializace byly vypracovány, katedra filozofie je ochotna specializovat dále 
podle požadavků kateder. 
Děkan: Na poradě vedoucích kateder 27. 5. 2015 bude vedoucím kateder sděleno, jaký modul 
bude zvolen. 
 
Odešel 1 člen 
 
Doc. M. Vepřek: Co se očekává od AS FF v této chvíli? Tento postup je reflektování nepříznivé 
situace jedné katedry. Proč není tento způsob praktikován i u jiných kateder? 
Doc. T. Lebeda: Co brání tomu vložit proti filozofii latinu. Oba obory jsou základ filozofické fakulty.  
Doc. J. Stejskal: Na katedře historie je jak filozofie, tak latina povinná. Na katedře romanistiky si učí 
latinu vlastními silami. 
Děkan: Při zařazování některých kurzů padl argument kvality. Na příští zasedání AS FF připraví 
souhrn uskutečněných opatření u skluzových kateder, konkrétní kroky.  
 
Odešel 1 člen 
Přišel 1 člen 
Odešel 1 člen 
 



 

Doc. M. Vepřek: Do studijního plánu katedry bohemistiky bude zařazena pouze filozofie jazyka. 
Studenti nebudou mít možnost si vybrat mezi jednotlivými variantami.  
 
Akademický senát FF UP bere informaci na vědomí.  
 
8. Usnesení ve věci chování prezidenta M. Zemana k odmítnutí jmenování docenty profesory 
(předložil doc. D. Lužný) 
 
Doc. D. Lužný zaslal předsedovi AS FF návrh na přijetí usnesení v AS FF: AS FF se připojuje ke 
stanovisku České konference rektorů ze dne 5. 5. 2015 a odmítá nemístné zasahování prezidenta 
ČR Miloše Zemana do akademických svobod, které se projevuje např. odmítáním jmenovat 
profesorem osobnosti, které prošly standardním a náročným procesem posuzování jejich 
odborných kvalit v rámci akademické obce. Postoj Miloše Zemana znevažuje akademickou obec a 
uráží ji. 
 
Hlasování o usnesení: AS FF se připojuje ke stanovisku České konference rektorů ze dne 5. 5. 2015 
a odmítá nemístné zasahování prezidenta ČR Miloše Zemana do akademických svobod a 
autonomie vysokých škol.  
 
Přítomno 17 senátorů  pro 17    proti 0    zdržel se 0 
Usnesení č. 8: AS FF se připojuje ke stanovisku České konference rektorů ze dne 5. 5. 2015 a 
odmítá nemístné zasahování prezidenta ČR Miloše Zemana do akademických svobod a 
autonomie vysokých škol. 
 
9. Prezentace internetových stránek AS FF 
Mgr. V. Duda:  Požádal o dodání podkladů pro tvoru internetových stránek AS FF 
 
10. Různé 
Do různého nebyla agenda. 
 
11. Nový termín zasedání 
Příští zasedání AS FF UP se bude konat ve středu dne 17. června 2015 ve 13 hod v zasedací 
místnosti děkanátu FF UP. 
 
12. Uzavření zasedání 
Zasedání AS FF bylo ukončeno v 15,30 hod 
 
(Jednotlivé podrobné diskusní příspěvky – viz zvukový záznam zasedání, který je k dispozici u 
předsedy AS FF UP.) 
 
V Olomouci dne 7. května 2015    

 
 

      prof. dr. Wilken Engelbrecht, v. r. 
     předseda AS FF UP 

 
Zapsala: Jana Kopečná, v. r. 



 

Usnesení ze zasedání AS FF UP ze dne 6. 5. 2015 
 
Schválená usnesení:  
 
Usnesení č. 1: AS FF schvaluje program zasedání dne 6. května 2015 s doplněním bodů: 8. 
Usnesení ve věci chování prezidenta ČR M. Zemana k odmítnutí jmenování docenty profesory 
(předložil doc. D. Lužný) a 9. Prezentace internetových stránek AS FF (předložil Mgr. V. Duda)  
 
Usnesení č. 2: AS FF schvaluje zápis ze zasedání AS FF ze dne 1. dubna 2015, včetně zápisu 
z hlasování per rollam ze dne 20. dubna 2015. 
 
Usnesení č. 3: AS FF schvaluje Harmonogram akademického roku 2015/16. 
 
Usnesení č. 4: AS FF schvaluje organizaci přijímacích zkoušek v akademickém roce 2016/17.  
 
Usnesení č. 5: AS FF souhlasí se vznikem pracovní skupiny pro změnu Volebního a jednacího řádu 
AS FF UP. 
 
Usnesení č. 6: AS FF zvolil skrutátory pro tajnou volbu předsedy pracovní komise pro změny ve 
Volebním a jednacím řádku AS FF dr. N. Špatenkovou a P. Cieslara. 
 
Usnesení č. 7: V tajné volbě AS FF zvolil předsedou pracovní komise pro změny ve Volebním a 
jednacím řádku AS FF pana doc. PhDr. Tomáše Lebedu, Ph.D. 
 
Usnesení č. 8: AS FF se připojuje ke stanovisku České konference rektorů ze dne 5. 5. 2015 a 
odmítá nemístné zasahování prezidenta ČR Miloše Zemana do akademických svobod a autonomie 
vysokých škol. 
 


